
   

 

Schriftelijke vragen 

 
 
Groningen, 19 februari 2020 

 

Statenvragen van de Partij voor het Noorden Statenfractie aan het College van Gedeputeerde 

Staten op grond van artikel 45 Reglement van orde. 

 

 
Geacht College, 
 
De Partij voor het Noorden maakt zich voortdurend zorgen over de voortgang van de 
versterkingsoperatie in Groningen als gevolg van de aardgaswinning. Zes bouwbedrijven waarvan 
het merendeel van buiten Groningen komt, gaan mogelijk buiten reguliere aanbestedingen om 
werken aan de versterking. Kleine en middelgrote Groningse bouwbedrijven krijgen daardoor 
mogelijk alleen ‘de kruimels’ van de versterkingsoperatie of in het ergste geval helemaal niets. 
 
Daarnaast werkt de samenwerking tussen de grote bedrijven mogelijk kartelvorming in de hand 
ook omdat inzichtelijk wordt gemaakt welke capaciteit precies nodig is komende jaren. Er bereiken 
ons berichten dat er door de 6 bouwbedrijven (6B) een soort Centrum Veilig Wonen 2.0 aan het 
ontstaan is. 
 
Middelgrote en kleine Groningse bouwbedrijven krijgen daarentegen niet of nauwelijks grip op 
versterkingsoperatie doordat onduidelijk is waar zij zich kunnen inschrijven en betrokken kunnen 
zijn bij de versterkingsoperatie. 
Een aantal Groningse bouwbedrijven durven kritiek niet uit te spreken met de angst helemaal geen 
versterkingsopdrachten te krijgen in de toekomst. 
 
Aanbesteding kost in de regel veel tijd, maar levert ook transparantie en duidelijke werkafspraken 
en scherpen prijsafspraken op. Daarnaast is elk bouwbedrijf vrij om wel of niet in te tekenen.  
De Partij voor het Noorden heeft daarom een aantal specifieke vragen over de bouwsector in relatie 
tot de versterkingsoperatie in Groningen. 
 

1) Hoeveel woningen worden mogelijk versterkt in Groningen buiten de officiële aanbesteding    

om als een soort pilot. Hoe verloopt deze procedure precies? Graag een nadere toelichting 

van het College van Gedeputeerde Staten. 

 

2) In hoeverre levert het omzeilen van de aanbesteding daadwerkelijk een versnelling op van 
de versterkingsoperatie? Graag een nadere toelichting van het College van Gedeputeerde 
Staten. 
 

3) Hoe lopen de gesprekken tussen het Ministerie van Binnenlandse Zaken en ‘Brussel’ om voor 
Groningen een uitzondering te maken voor wat betreft de aanbestedingswet? Graag een 
nadere toelichting van het College van Gedeputeerde Staten. 
 

4) Op basis van welke criteria zijn de 6 grote bouwbedrijven geselecteerd door de Nationaal 
Coördinator Groningen en de Provincie Groningen samen met de aardbevingsgemeenten en 
het Ministerie van Binnenlandse Zaken? Graag een nadere toelichting van het College van 
Gedeputeerde Staten op deze selectiecriteria. 
 

 
 

 



5) Bij een aantal Groningse bouwbedrijven heerst angst om de boot te missen. Op welke wijze 
kunnen kleine en middelgrote bouwbedrijven worden aangesloten bij de 
versterkingsoperatie. En hoe kunnen en welke stappen moeten andere Groningse 
bouwbedrijven zelf al dan niet via de Nationaal Coördinator Groningen nemen om 
opdrachten te verwerven met betrekking tot de versterkingsoperatie. Graag een nadere 
toelichting van het College van Gedeputeerde Staten. 
 

6) Advocaten Annemieke van der Beek en Pieter Kuypers waarschuwden voor kartelvorming 
tussen bouwbedrijven in de versterkingsoperatie. De mogelijke kartelvorming kan ontstaan 
door de maatregelen uit het versnellingspakket, zoals het inzichtelijk maken van de 
bouwcapaciteit. Het is volgens de advocaten onvermijdelijk dat bouwbedrijven daarbij 
concurrentiegevoelige gegevens met elkaar uitwisselen. Dat is verboden, het zijn 
rechtstreekse concurrenten van elkaar volgens advocaat Pieter Kuypers. Hoe kijkt het 
College van Gedeputeerde Staten naar deze materie en wat vindt u van de 
veronderstellingen? Graag een nadere toelichting van het College van Gedeputeerde 
Staten. 
 

7) Op 8 januari 2020 werd er tijdens een Provinciale Stateninformatiebijeenkomst over het 
gasdossier gesproken over een bouwakkoord. Nu wordt er gesproken over een bouw 
‘impuls’. Wat is het verschil precies? Komt er nog wel een Gronings bouwakkoord? Graag 
een nadere toelichting van het College van Gedeputeerde Staten. 

 
 

 
Met vriendelijke groet, 

 
 

Namens de Statenfractie van de Partij voor het Noorden 

 
Leendert van der Laan 
Dries Zwart 
 
 


